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      Аннотация

    
        
          Тема выпускной квалификационной работы: «Прибор для измерения скорости газового потока в агрессивных условиях». Данная работа посвящена разработке метрологического оборудования для измерения скорости газового потока выходящего в результате эмиссии с парящих площадок действующего вулкана. Задачи, которые решались в ходе работы: 1. Анализ основных методов измерения скоростей газовых потоков и выбор физического принципа измерения. 2. Подбор элементов, разработка схемы аналогового измерительного канала, а также программной части устройства. 3. Разработка рекомендаций по методам защиты устройства от воздействия высоких температур и составов газа с высоким содержанием серы и паров металлов. Разработанное устройство базируется на контроллере Arduino Uno. Проведен анализ погрешностей. Разработка измерительного канала проведена в средах проектирования NI Multisim и Proteus, программная часть разрабатывалась в среде Arduino IDE, расчет погрешностей был проведен при помощи пакета программ MATLAB.
        

        
          Topic of the final qualification work: "Instrument for measuring the velocity of gas flow in aggressive conditions".          This work is devoted to the development of metrological equipment for measuring the velocity of the gas flow coming out as a result of emission from the floating areas of an active volcano. Tasks that were solved during the work: 1. Analysis of the main methods for measuring the velocities of gas flows and the choice of the physical principle of measurement. 2. Selection of elements, development of an analog measuring channel circuit, as well as the software part of the device. 3. Development of recommendations on methods for protecting the device from exposure to high temperatures and gas compositions with a high sulfur content and metal vapors. The developed device is based on the Arduino Uno controller. The analysis of errors is carried out. The development of the measuring channel was carried out in the NI Multisim and Proteus design environments, the software part was developed in the Arduino IDE environment, the calculation of errors was carried out using the MATLAB software package.
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